
 

Årsmelding 2024 Follo krets  
 

 

1. Kretsstyret, ombud og andre roller 
Kretsstyret har i 2024-2025 bestått av  
Kretsleder     Stein Ankarstrand (Drøbak/Frogn) 
Visekretsleder    Solveig Schytz (1. Ås) 
Styremedlem     Jarle André Ødegaard (Myrvoll) 
Styremedlem     Thorbjørn Elvestad (Siggerud) 
Styremedlem     Runar Nikolaysen (Vestby) 
Styremedlem     Martha Hagbø (1. Ås) 
Styremedlem     Jeanette Østling (Ryggespeiderne) 
 
Andre sentrale verv og funksjoner 
Småspeider- og beverombud  Hanne Sickel (Drøbak/Frogn) 
Speiderombud    Paul Henrik Wanderås (Myrvoll) 
Roverombud     Noa Mattias Pohjaniemi (Rygge, fra 1. november) 
Lederombud     Marianne Fjeldstad (Rygge) 
Peff Vardetennerne    Ingen 
Regnskapsfører    Columbi Regnskap & Rådgivning AS 
Revisor     Total revisjon DA 
 
2024 må sies å være et normalår, med bra aktivitet i alle ledd. Alle planlagte arrangementer 
med unntak av to peffkurs er blitt gjennomført.  

De to viktigste hovedprioritetene for kretsstyret har vært å bygge ledermiljøet i kretsen og 
opprettholde tilbudet til troppsspeidere 13-16 år. Dette er to satsingsområder som krever 
langsiktig horisont og stort fokus. Gjennom de siste to årene har imidlertid dette begynt å ta 
seg opp. Lederstart og ledersamlingene, samt gruppebesøk som styret har gjennomført, 
viser at vi er på rett vei. Det meldes fra de fleste grupper at ledersituasjonen er 
tilfredsstillende. 

Kretsstyret har i perioden hatt åtte styremøter. Møtene har blitt benyttet til løpende 
saksbehandling, informasjon og oppfølging av arrangementer, samt en rydderunde på 
kretslageret. I tillegg har kretsstyret gjennomført to gruppeledersamlinger hvor troppsledere 
var invitert. Det er meget gledelig at disse samlingene etter hvert har fanget stor interesse, 
og på det siste i november var hele 15 av kretsens 18 grupper representert. Dette er utrolig 
viktige samlinger for å «ta pulsen» på kretsen.  

Referat fra alle kretsstyremøtene inneværende periode er lagt ut på nettsidene. 

Kretsstyret har også gjennomført besøksrunde til flere av gruppene. Dette har vært en 
meget viktig arena for å få direkte kommunikasjon mellom styret og gruppene, og dette vil 
styret fortsette med i 2025. 

 



 

 

2. Kretsarrangementer i 2024 
Dato  Arrangement  Ant delt Sted  Arrangør         
13/1  Førstehjelpskurs 8  Langhus Kretsstyret 
26-28/1 Peffkurs 1  9  Stallerud Speiderombudet 
4/2  Vinterleker  Ukjent  Langhus Småsp.- og beverombudet 
13/2  Ledersamtale  4  Frydenhaug Kretsstyret 
1-3/3  Camp Winter  103  Hemsedal Egen stab   
8-10/3  Snøhuletur  16  Solheimstulen   Egen stab 
6-7/3  Den store merkehelgen 115  Stallerud Kretsstyret   
12/3  Kretsting 
13/4  Bever- og flokkl.saml 11  Drøbak  Småsp.- og beverombudet 
12-14/4 Peffkurs 2  (Avlyst) 
26-28/4 Kretskonkurranse 198  Drøbak  Sp.ombud/Drøbak 
24-26/5 Peffkurs 3  (Avlyst) 
1/6  Bever- og småsp.dag 151  Siggerud Småsp.ombudet/Siggerud 
10/6  GL/TL-samling  28  Stallerud Kretsstyret 
6-8/9  Minileir   122  Seiersten Minileirkomite  
9/9  Ledersamtale  12  Frydenhaug Kretsstyret 
20-22/9 Peffkurs 3  10  Stallerud Speiderombudet 
1-3/11  Follotroppen  20  Nordmarka Egen arr.komite 
6/11  Bever- og flokkl.saml 18  Langhus Småsp.- og beverombudet 
8-10/11 Peffkurs 1  26  Tjernsbråtan Speiderombudet 
11/11  Ledersamtale  6  Trampen, Ås Kretsstyret 
11/11  GL/TL-samling  25  Stallerud Kretsstyret 
20/11  Follotroppen 40 år 12  Ski speiderhus Kretsstyret 
29/11-1/12 Juletur rovere  11  Tjernsbråtan Roverombudet 
3/12  Juleavslutning  52  Kroer  Kretsstyret 
   

3. Medlemsutvikling 
For tredje år på rad har Follo krets økt. Det er ikke noen stor økning, men i 2024 hadde vi 29 
flere medlemmer enn i 2023, og endte på akkurat 1300 betalende medlemmer i 2024, med 
1194 medlemmer pr 31/12.  



 
Blå er totalt, oransje er under 26 år og grå er 26 og eldre  

 
De største plussgruppene i rene tall i 2024 var 1. Ås (+12) foran Bjørnemyr og Vinterbro 
(begge +9). Størst økning i % var Vinterbro (41%) foran Bjørnemyr (10%) og 1. Ås/Jaer (begge 
9%) 
Kun fem grupper har nedgang, fire uforandret og 10 har økning.  
Det er også verdt å merke seg at medlemstallet for medlemmer under 26 har økt med 150 i 
perioden 2021-2024 samtidig som antall medlemmer 26 år og eldre har holdt seg nokså 
stabilt.   
 
 

4. Status på kretsens mål 2022-2025 
2024 er siste periode av kretsens mål for treårs perioden. Nedenfor ser vi status for de ulike målene.  

NSF  hovedmål «Speidere vil ut»  

Kretsens mål: Øke deltakelsen på alle kretsens arrangementer  

Tiltak 2024-2025: 

• Kretskonkurransen 2024 alle tropper stiller med minst en deltakende patrulje 

• Minst 75 % av alle kretsens småspeidere og bevere deltar på Småspeiderdagene 

• 50 % av gruppene deltar på friluftsarrangementer, f.eks. «Natt i naturen» o.l. og inviterer 

ikke-speidere med på arrangementet 

Status: 

Målet for kretskonkurransen ble fra 2023 endret fra 40 deltakende patruljer til at alle tropper 

stiller med minst en patrulje. I kretskonkurransen 2024 stilte det 30 deltakende patruljer fra 13 

av kretsens 18 grupper. Selv om målet ikke helt ble nådd, har det vært en god økning fra 22 

patruljer/8 tropper i 2022 og 25 patruljer/10 tropper i 2023. Det skal vi være fornøyd med, men 

håper at også de siste fem troppene stiller patruljer i neste års kretskonkurranse. 

Det er omtrent 400 bevere og småspeidere i kretsen i 2024. På småspeiderdagene deltok 108 av 

disse pluss ledere, som vil si omtrent 27 %. Dette er langt unna ambisjonen på 75 %. Det er 

0

200

400

600

800

1000

1200

1400

2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024

Medlemsutvikling 2011-2024



fortsatt et potensial for å få med flere, også når kun 10 av kretsens 13 grupper med flokker og 

kolonier stiller. 

Når det gjelder det siste tiltaket om at halvparten av gruppene deltar på friluftsarrangement så 

har ikke styret klart å få full oversikt over dette.  

Kretsens mål: Tilby relevante arenaer slik at alle speidere kan de enkleste speiderferdighetene.  

Tiltak 2024-2025:  

• Gjennomfør “Den store merkehelgen” også i 2024 

Status: 

«Den store merkehelgen» ble for andre gang arrangert i mars 2024, med 108 deltakere. Det var 

en liten nedgang fra 124 i 2023. 

Kretsens mål: Utvikle nye arrangementer for tropp og rovere som gjør at aktiviteten i gruppene 

øker.  

Tiltak 2024-2025:  

- Videreutvikle bruk av workshops for å få ideer til nye arrangementer. Gruppene skal særlig 

involveres i dette arbeidet.  

Status:  

Kretsstyret har invitert til to gruppeleder/troppsledersamlinger i 2024. GL/TL har utviklet seg og 

fått en stadig større relevans som et viktig kontaktpunkt mellom kretsstyret, ombudene og 

gruppene. Her informeres det og sammen setter vi terminliste for kommende termin. Det er 

gledelig å se at antallet representerte grupper har økt, og på det siste i november deltok hele 13 

av kretsens 18 grupper.  

Det har ikke blitt arrangert workshops i 2024. Kretsstyret oppfordret til å spille inn aktuelle 

temaer, men det har ikke vært mulig å terminfeste workshops på grunn av høy aktivitet for øvrig. 

Kretsstyret vurderer å sette opp nye workshops i 2025.   

Kretsens mål: Minst 40 % av deltakerne på gruppe- og kretsting skal være under 26 år  

Tiltak 2024-2025:  

- Videreutvikle kretstinget 2024 som en langt mer interessant arena for de yngste i samarbeid 

med de unge  

- Vurdere å gjeninnføre «Ungdomsforum» eller annet lignende arena  

- Utvikle nye arenaer for å engasjere speidere og rovere i gruppene og kretsen. Ønskelig at 

kretsstyret ser på dette punktet, og inviterer til innspill i en egen prosess.  

Status:  

Etter kretstinget 2023 inviterte kretsstyret alle speidere til å komme med ideer til hvordan 

kretstinget kan gjøres mer interessant for de yngre. Det kom ikke så veldig mye innspill, men 

noen tiltak er gjort for å få kretstinget mer artig. I 2023 var 47 av 78 delegater under 26 år. Tall 

fra 2024 har ikke vært tilgjengelig, men det deltok totalt 90.  

Ungdomsforum er ikke satt på agendaen i 2024, men kretsstyret vil sjekke med gruppene om 

dette er et arrangement som bør gjeninnføres.  



Det har ikke blitt tatt særlige grep for å engasjere speidere og rovere, men på flere arenaer har 

det kommet nye «kluter». Victoria fra Drøbak tok ansvar for Minileiren i 2024 og fikk med seg 

mange unge i arrangørstaben. Det er etablert et nytt roverombud som har tatt grep om Camp 

Winter. Talia og Marius har tatt ansvar i Speiderombudet. Kretsstyret vil fortsette å motivere de 

unge til å ta slikt ansvar under veiledning av mer erfarne. 

Kretsens mål: Flere speidere i kommunale organer  

Tiltak 2024-2025:  

- Oppfordre speidere til å oppsøke og ta del i kommunale organer som betyr noe for speiderne 

- Gjennomføre en workshop om erfaringer fra friluftsråd, ungdomsråd ol  

Status:  

Kretsstyret har ikke fått tilbakemelding på dette punktet fra gruppene.  

Kretsens mål: Minst 15 % av kretsens speidere deltar på et internasjonalt arrangement årlig  

Tiltak 2024-2025:  

- Ha deltakere på Roverway 2024 – vurdere å arrangere «path» 

- Følge opp grupper med deltakere på WSJ 2023  

- Kretsen utarbeider årlig liste over internasjonale muligheter  

Status:  

Follorovere arrangerte to «paths» på Roverway sommeren 2024, og det var mange rovere fra 

Follo som deltok på leiren. Kretsstyret har ikke oversikt over hvor mange.  

På kretsens sider er det linket til NSF sine «internasjonale arrangementer»-side. 

 

NSF hovedmål: «Patruljen tar ansvar»  

Kretsens mål: Alle grupper har fungerende førerpatruljer  

Tiltak 2024-2025:  

- Utvikle opplegg for oppfølging av peffer i tillegg til peffkurs, f.eks «Peffkurs 2b»  

- Oppfølging av troppsledere som har speidere på peffkurs  

- Workshop med tema «hvordan få patruljer til å fungere « 

- Arrangere «Den store patruljetur-helgen», helst på tvers av grupper  

Status:  

Peffkurs 3 har vært det viktigste arrangementet for å få fungerende førerpatruljer. Kurset ble satt 

opp to ganger, men det ene ble avlyst grunnet få deltakere. Det andre ble gjennomført på høsten 

med bra deltakelse. I disse har troppsleder en viktig veilederfunksjon ovenfor egne deltakere. 

Det har ikke blitt lagt opp til noe peffkurs utover de tre vi allerede har. Speiderombudet har mer 

enn nok med peffkursene vi allerede har.   

Kretsens mål: En stabil og aktiv Vardetennerpatrulje som kan arrangere minst to trinnkurs årlig i 

Follo eller i samarbeid med nabokretser.  



Tiltak 2024-2025:  

- Prioritere tiltak for å få en robust vardetennerpatrulje  

- Utdanne minst to ledertrenere i perioden  

- Utvikle ledermiljøet i kretsen  

Status:  

Også i 2024 har det vært vanskelig å få en stabil Vardetennerpatruljen opp å stå igjen, men på 

høsten har Solfrid tatt et initiativ som har medført at vi endelig får satt opp et trinnkurs våren 

2025.  

Follo meldte inn flere kandidater til ledertrenerkurs i NSF, men fikk dessverre ikke med noen.  

Ledermiljøet i kretsen blir stadig styrket. De tidligere omtalte GL/TL er et viktig bidrag. Også 

småspeider- og beverombudet har arrangert samlinger for gruppenes småspeider- og 

beverledere slik at man får mulighet til å høste erfaringer av hverandre. 

Det har også vært arrangert tre ledersamtaler for nye ledere. Disse er viktige også for 

nettverkbygging på tvers i kretsen, for nye ledere som har ulik bakgrunn og speidererfaring.  

Kretsstyret har fortsatt med besøk ut til gruppene. Her får styret møte ledere i gruppene og høre 

deres tanker om egen gruppes og kretsens arbeid og tilbud. Dette har blitt tatt meget godt i mot 

av gruppene som har hatt besøk, men kretsstyret opplever at det kan være vanskelig å få fastsatt 

datoer. Besøk vil bli videreført i 2025. 

 

NSF Hovedmål: «Speiding når flere»  

Kretsens mål: Vi har økt med 100 medlemmer i 2025 i forhold til 2021  

Status:  

I 2021 var det 1070 betalende medlemmer pr 31. desember 2021. 31. desember 2024 var det 

1194 betalende medlemmer.  

Kretsens mål: Alle kretsstyreverv og ombud er fylt med aktive medlemmer  

Tiltak 2024-2025:  

- Synliggjøre kretsstyrets arbeid  

- Synliggjøre frivillig arbeid i gruppene  

- Mer fokus på å finne de engasjerte 

Status: 

Småspeider og beverombud og speiderombudet har vært jevnt aktive i år. Mot slutten av 2024 

har vi også fått et roverombud med tre medlemmer på plass, som arrangerte juletur for rovere 

som det første arrangementet. I 2025 vil kretsstyret aktivt støtte roverombudet for å få økt 

roveraktivitet på kretsnivå. 

Alle kretsstyremøte referater er tilgjengelig på nett, og vi har brukt de sosiale kanalene for å vise 

kretsstyrets aktivitet. 

 


